
قديمي ترين روزنامه اس�تراليا در گزارش�ي 
از رك�وردداري مقالات علمي پژوهش�گران 
ايران�ي در كنفرانس ه�اي علم�ي جه�ان 
خبر داده اس�ت. اي�ران با بي�ش از 430 هزار 
مقال�ه بين الملل�ي ب�ه نوش�ته اي�ن رس�انه 
معتب�ر باع�ث پيش�تازي كش�ورمان در 
ميان كش�ورهاي غرب آس�يا ش�ده اس�ت. 

 The( به نوشته روزنامه سيدني مورنينگ هرالد
Sydney Morning Herald( پژوهش��گران 
ايراني در س��ال 2018 حدود 430هزار مقاله به 
كنفرانس هاي علمي بين المللي ارائه داده اند. حال 
آنكه محققان تركيه با اختلاف چشمگيري)317 

هزار( از ايراني ها جا مانده اند. 
اين روزنامه كه در شهر سيدني منتشر مي شود، 
از سال 1831 با عنوان سيدني هرالد تأسيس شد 
و قديمي ترين روزنامه است كه به طور مداوم در 
استراليا منتشر مي شود و حتي به يك برند ملي 

اخبار آنلاين تبديل شده است. 
 نش�ريات تخصصي هم كف�اف محققان 

ايراني را نمي دهد
به نوشته اين نشريه با سابقه، دانشگاه هاي دولتي 
ايراني صاحب امتياز بيش از 700 نش��ريه علمي 

تخصصي هستند كه تاكنون حداقل 4 هزار شماره 
از آنها هم به چاپ رسيده است. 

اين نش��ريات تخصصي نش��ان دهنده قدرت و 
ظرفي��ت علم��ي دانش��گاه هاي ايران��ي براي 
فراهم كردن زمينه هاي لازم جهت انتشار مقالات 
تهيه شده از سوي اس��اتيد و دانشجويان ايراني 
است. به نظر مي رس��د حتي اين تعداد نشريات 
تخصصي هم كفاف رشد علمي محققان ايراني را 
نمي دهد و اساتيد و دانشجويان بايد مدت ها در 
انتظار چاپ مقالات شان در اين نشريه ها بمانند. 
بنابراين ترجيح مي دهند با انتش��ار مقالات در 
كنفرانس هاي علم��ي بين المللي مطالب علمي 

خودشان را به چاپ برسانند. 
 كسب تجربه در رقابت هاي بين المللي

پيتر ويلس��ن از مركز تحقيقات دس��تاوردهاي 
پژوهشي دانشگاه سيدني مي گويد: آمارها نشان 
مي دهد كه تمايل ش��ديد جامعه علمي ايران به 
انتش��ار و ارائه مقاله به كنفرانس هاي جهاني هر 
سال رش��د قابل توجهي پيدا مي كند. اين اتفاق 
مؤلفه هاي مختلفي دارد و ش��ايد اصلي ترين آن 
به دست آوردن تجربه در رقابت هاي بين المللي 

است. 
در كنفرانس ه��اي علمي  كه س��ال گذش��ته در 

دانشگاه سيدني برگزار ش��د؛ ايراني ها بيشترين 
ارائه مقاله از طرف كش��ورهاي غرب آس��يا را به 
خود اختصاص دادند. ضمن اينكه اگر مقاله اي از 
سوي داوران اين كنفرانس ها قبول نشود، دلايل 
اين اتفاق براي نگارنده مقاله به طور كامل شرح 

داده مي شود. 
 انگيزه ادامه تحقيقات

اين نشريه استراليايي در ادامه مطلبش انتقاداتي 
را از سيستم آموزش��ي كشورمان مطرح مي كند 
و مي نويس��د:» در كنار سخت گيري هاي بي حد 
داوران ژورنال ه��اي ايراني، در صورت نپذيرفتن 
مقاله اي هيچ پاسخ قابل قبولي به پژوهشگري كه 

خواهان انتشار مقاله اش بوده، داده نمي شود.« 
اين مس��ئله نه تنه��ا باعث س��ردرگمي محققي 
مي ش��ود كه ماه ها زمان براي تحقيقاتش صرف 
كرده بلك��ه انگيزه ادامه تحقيق��ات در زمينه اي 
كه مورد علاقه محقق بوده را هم كاهش مي دهد. 

  مهندسي معکوس در توليد مقاله
پيتر ويلس��ن به موض��وع جالب ديگ��ري كه از 
موفقيت هاي محققان ايراني اس��ت هم اش��اره 
مي كند. تهيه يك مقاله پژوهشي نياز به فرصت و 
زمان زيادي دارد و البته كه در بسياري از رشته ها 
براي نوش��تن يك مقاله، دانش��جو يا استاد بايد 

ساعت هاي طولاني در آزمايشگاه ها وقت صرف 
كنند. 

تحقيق در آزمايشگاه ها هم فعاليتي خسته كننده 
و بس��يار پرهزينه اس��ت. در نتيجه اين محققان 
تماي��ل دارند كه به ج��اي نگارش ي��ك مقاله با 
جزئيات بس��يار زياد، راه ميانبري را انتخاب كند 

كه نتايج مثبت بيشتري هم به همراه دارد.
به  نوشته اين نش��ريه اس��تراليايي ايراني ها  در 
بس��ياري از موارد  ي��ك مقاله علم��ي را كه در 
سال هاي قبل منتشر شده، اما نيمه كاره رها شده 
يا در انتها به نتيجه دلخواه نرس��يده را انتخاب و 

اقدام به ترجمه دوباره آن مي كنند. 
بنا ب��ه تأكي��د اي��ن محق��ق مرك��ز تحقيقات 
دستاوردهاي پژوهشي دانش��گاه سيدني، اتفاق 
مهم اين اس��ت كه برخي فاكتورهاي موجود در 
پژوهش هاي خارجي را بومي س��ازي مي كنند و 
در واقع نوعي مهندسي معكوس در توليد مقالات 
علمي به خرج مي دهند كه نتايج قابل قبولي هم 

به بار مي آورد. 
از طرف ديگر موضوعات��ي كه درباره آنها تحقيق 
و پژوهش مي ش��ود بيش از آنك��ه كاربرد داخل 
كشوري داش��ته باش��د، كاربرد بين المللي دارد. 
بنابراين محقق هم تمايل بيش��تري براي چاپ 
مقاله اش در ژورنال هاي خارجي دارد، موضوعي 
كه حتي بين پژوهشگران دانش��گاهي برخي از 
ديگر كش��ورها هم )مثل چيني ها( بسيار مورد 
پسند است و بخش قابل توجهي از مقالات نيز از 

همين طريق منتشر مي شود. 
 ضرورت كنفرانس هاي علمي خارجي

به گزارش روزنامه سيدني مورنينگ هرالد، تعداد 
كنفرانس هاي علمي داخلي نسبت به نمونه هاي 
بين المللي در تمام كشورها رقم بسيار اندكي است 
و همين فاكتور، مشقت كار را براي ارائه مقالات 
دانش��جويان و اس��اتيد در كنفرانس هاي علمي 

داخلي بيشتر مي كند. 
 به طور نمونه در رشته هاي علوم پايه نظير اقتصاد 
تعداد كمي كنفرانس علمي در كشورهاي مختلف 
به صورت داخل��ي انجام مي ش��ود. در حالي كه 
تعداد اعضاي هيئت علمي و دانش��جويان مقطع 
كارشناسي ارشد و دكتري اين رشته ها بسيار زياد 
است و دسترسي به كنفرانس هاي علمي خارجي 

را ضروري مي كند. 
 حضور چشمگير ايراني ها

 به اذعان نشريه اس��تراليايي س��ال گذشته در 
كنفرانس هاي علمي صورت گرفته در اس��تراليا 
محققان چيني بيشترين فعاليت را داشتند. كره 
جنوبي، اس��تراليا و ايران هم در رتبه هاي بعدي 
فعال ترين پژوهشگران اين كنفرانس ها را به خود 

اختصاص دادند. 
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رئيسي: هر چه بازديد نمايندگان از زندان زنان بيشتر باشد، براي ما هم بهتر است

تقدير منتقدان از قوه قضائيه به دليل توجه به حقوق زنان

ايران با 430هزار مقاله بين المللي در سال 2018 
يکه تاز علم در غرب آسيا

به گزارش معتبرترين روزنامه استراليا، محققان ايراني ركورد فعال ترين پژوهشگران غرب آسيا را در كنفرانس هاي علمي دارند

4 دول�ت؛ از دولت 

زهرا چيذري 
نه�م ت�ا دوازدهم   گزارش  2

نتوانستند لايحه 
تأمين امنيت زنان را بر مبناي اصول و ارزش هاي 
ايراني – اسلامي و با لحاظ كرامت زن و توجه به 
كانون خان�واده به عن�وان بنيادي ترين واحد 
جامعه به سرانجام برسانند تا اينکه قوه قضائيه 
وارد ميدان شد و با س�اعت ها كار كارشناسي 
لايحه تأمين امنيت زنان در برابر خشونت را به 
»لايحه صيانت، كرامت و تأمين امنيت بانوان در 
برابر خش�ونت« ارتقا داد. اي�ن لايحه حالا به 
معاونت زنان فرستاده ش�ده و قرار است براي 
تصويب نهايي به مجلس برود و حالا هم  لايحه 
صيانت آنقدر نقاط قوت دارد كه س�خت ترين 
منتقدان را هم با خود همراه مي كند. فراكسيون 
زنان مجلس با تركيبي از زنان اصلاح طلب هم نه 
فقط انتقادي به لايحه جدي�د ندارند بلکه در 
ديدار با آيت الله سيدابراهيم رئيسي با اهداي 
لوح تقديري براي ارائه لايحه صيانت، كرامت و 
تأمين امنيت بانوان در برابر خشونت و همچنين 
فراهم كردن ش�رايط تس�هيل رس�يدگي به 
پرونده هاي مبارزه با مفاس�د اقتصادي از وي 
قدرداني كردند. در اين ديدار رئيس فراكسيون 
زنان مجل�س تأكي�د كرد:»م�ا با تم�ام توان 
پش�تيبان قوه قضائي�ه هس�تيم و از آيت الله 
رئيس�ي و مجموع�ه وي حماي�ت مي كنيم.«

لايحه تأمين امنيت زنان در برابر خشونت لايحه اي 
پر از اشكال بود. اگرچه ريش��ه هاي اين لايحه به 
دولت نهم بازمي گردد، اما دولت يازدهم و معاون 
زنان رئيس جمهور وقت بيش��ترين مانور را روي 
اين لايحه دادند. با تمام برنامه ريزي هاي رسانه اي 
و برجسته سازي هاي صورت گرفته لايحه مزبور به 
واسطه جرم زايي و حبس زايي مورد انتقاد جدي 
اغلب چهره ها و صاحب نظران قرار گرفت. يكي از 
اصلي ترين انتقادات وارد ب��ه آن نيز ايجاد تقابل و 
شكاف در ميان اعضاي خانواده بود. به همين خاطر 
هم لايحه تأمين امنيت زنان در برابر خشونت براي 
انجام اصلاحات لازم ب��ه قوه قضائيه رفت و خيلي 

زودتر از آنچه تصور مي ش��د كارشناسان اين قوه 
با صيقل كاري اين لايحه، »لايحه صيانت، كرامت 
و تأمين امنيت بانوان در برابر خش��ونت« را براي 
تصويب به دولت ارائه دادند. لايحه صيانت آنقدر 
حرف براي گفتن دارد و آنچنان قابل دفاع است كه 
حتي اعضاي فراكسيون زنان مجلس را هم با خود 
همراه كرده و اغلب اعضاي اين فراكس��يون براي 
به سرانجام رسيدن نهايي اين لايحه قول مساعد 
داده اند. فراكسيون زنان در ديداري كه با آيت الله 
رئيس��ي داش��تند با اهداي لوحي از وي قدرداني 
كردند. رئيس قوه قضائيه هم در پاسخ به درخواست 
برخي نمايندگان براي بازديد از زندان زنان، از اين 
امر اس��تقبال كرد و گفت: »هر چه اين بازديدها 
بيشتر باشد براي ما هم بهتر است، زيرا مشكلات 
موجود را به ما منعكس مي كند و ما درصدد رفع آنها 
برمي آييم و در اين زمينه نيز مي توان با برنامه ريزي 

و زمانبندي لازم، اين كار را صورت داد.«
 جلب نظر موافق منتقدان

لايحه اين بار حرف هايي براي گفتن دارد. از همه 
مهم تر اينكه اين لايحه توجه به صيانت از حقوق 
زن را محدود به چهاردي��واري خانه نكرده و براي 
ممانعت از خشونت اجتماعي و خدشه به كرامت 

زن در جامعه هم برنامه دارد. فاطمه ذوالقدر عضو 
فراكس��يون زنان مجلس درب��اره لايحه صيانت 
مي گويد:»اين لايحه به خش��ونت هاي جس��مي 
روحي و رواني، خشونت در فضاي مجازي عليه زنان 
توجه كرده است و تحكيم بنيان خانواده و حفاظت 
از كي��ان آن را مدنظ��ر دارد. همچنين اين لايحه 
حمايت از بانوان بزه ديده يا در معرض بزه ديدگي، 
تأمين امنيت و سلامت بانوان و ارتقا شاخص هاي 
دادرسي اس��لامي و عادلانه در خصوص بانوان را 

مدنظر قرار داده است.«
 بازدارندگي در برابر خشونت

سهيلا جلودارزاده ديگر عضو فراكسيون زنان نيز 
با اشاره به ارسال لايحه »صيانت، كرامت و تأمين 
امنيت بانوان در برابر خشونت« از سوي قوه قضائيه 
به دولت معتقد است:»حتماً اين لايحه مي تواند در 
كاهش خشونت اجتماعي عليه زنان مؤثر و مفيد 
قلمداد ش��ود.« به گفته وي در حال حاضر قانون 
مش��خصي درباره زنان وجود ندارد و قوانين قبلي 
شرايط فعلي خشونت عليه زنان را به خوبي تبيين يا 
تشخيص نمي دهد. در نتيجه قضاوت در اين زمينه 
به گونه اي انجام مي شود كه فرد خشونت گر حتي 
تشويق به ادامه خشونت مي شود، بنابراين وقتي فرد 

مجازات متناسب جرم خود را نمي بيند بازدارندگي 
لازم شكل نمي گيرد، اما در لايحه صيانت، كرامت 
و تأمين امنيت بانوان در برابر خشونت بازدارندگي 

لازم وجود دارد. 
 محاسن و معايب

»طيبه سياوشي« نماينده تهران در مجلس دهم 
و از اعضاي كميسيون فرهنگي مجلس هم لايحه 
جديد را داراي محاسن متعددي مي داند و تأكيد 
مي كند:»يكي اينكه به ش��دت حمايتي اس��ت و 
خوش��بختانه در فصل اول به زنان آسيب ديده يا 
بزه ديده اشاره شده و قرار است كه به آنها بپردازد، 
مورد ديگري هم هست كه در لايحه قبلي هم به آن 
اشاره شده بود و بحث ايجاد يك صندوق حمايتي 
براي اين زنان است؛ البته سازوكارش خيلي دقيق 
و با جزئيات مطرح نشده، ولي صندوقي پيش بيني 
شده اس��ت كه اگر نياز به پرداخت ديه براي زني 
كه به قتل رسيده است بود، اين صندوق مي تواند 
مابقيه ديه مرد را از بيت المال بپردازد و مسئله به 
اين ترتيب حل و فصل شود.« وي توجه به خشونت 
عليه زنان در فضاي مجازي و همچنين پرداختن 
به بحث خشونت خانگي را هم از ديگر نقاط قوت 
لايحه صيانت مي داند. البته سياوشي انتقاداتي هم 
به لايحه صيانت دارد؛ به طور مث��ال اين نماينده 
مجلس معتقد است:»بانوان، واژه مناسبي نيست« ! 

كلمه بانوان هيچ سابقه قانوني  ندارد. 
 مهم ترين اولويت

پروانه سلحشوري عضو فراكسيون زنان مجلس هم 
درباره لايحه نهايي ارسالي از سوي قوه قضائيه به 
عنوان »صيانت، كرامت و تأمين امنيت بانوان در 
برابر خشونت« معتقد است: »بايد درباره اين لايحه 
از آيت الله رئيسي تشكر كرد. اين لايحه را مي توان 
به عنوان مهم ترين اولويت در اسرع وقت به مجلس 
ارسال كرد. اميدوارم مجلس كنوني بتواند اين اقدام 

را به اتمام برساند.«
حالا اين لايحه در دس��ت معاونت زنان رياس��ت 
جمهوري است و بعد از آن بايد به مجلس برود. قوه 
قضائيه تعهد خود را در قبال لايحه صيانت در موعد 
مقرر انجام داد و بايد ببينيم دولت و مجلس براي به 

ثمر رسيدن اين لايحه چه مي كنند. 

در اين ستون پيام ها،  متن ها، عکس نوشت ها و خبرهاي كوتاه 
منتشر ش�ده در فضاي مجازي را منتش�ر خواهيم كرد؛ بدون 
هيچ گونه توضيح و تفسير. بازنشر اين موارد هم به منزله تأييد 

يا رد محتواي هيچ كدام از آنها نيست. 
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 رضا عابدي با انتشار اين عکس نوشت: در تبليغات كنكور كمتر 
دروغ بگيد... نوشته 102درصد شيمي رو زده... مگه ميشه؟؟!

-----------------------------------------------------
 سميرا مقدسي توئيت زد: به مسئولان سريال ستايش بگيد، دختر 
بالاي18 سال نياز به رضايت هيچ كس براي گرفتن گذرنامه و خروج 
از كشور ندارد و تنها زن متأهل نياز به اذن همسر براي گرفتن گذرنامه 
دارد، ولي براي خروج از كشور نياز به اذن ندارد. فيلم ايراني ميبينم كه 

حقوق مطرح مي كنه ميخام سرمو بزنم ديوار !
-----------------------------------------------------

 يك كاربر با انتش�ار اين عکس نوش�ت: تو امريكا چند تا گروه 
مسلمون به  صورت دوره اي بزرگراه ها را پاكسازي مي كنند. تا حالا 48 
هزار بسته زباله معادل با 300هزار پوند جمع آوري كردند. شعارشونم 
رو از يك حديث گرفتن.»برداشتن يك شئ مضر از مسير، مصداقي از 

صدقه دادن است.« 
-----------------------------------------------------

 عباس جلالي با انتشار اين عکس نوشت: روز جهانى ناشنوايان 
رو به رسانه هايى كه صداى ناله و درد كودكان يمن، غزه و فلسطين زير 

تير و تركش خمپاره صهيونيسم جهانى رو نميشنون، تبريك ميگم!
-----------------------------------------------------

 علي صابونچي نوش�ت: وقتي گوجه شد كيلويي هفت تومن رب 
گوجه شد 18تومن الان گوجه شده هزار و 500 تومن رب هنوز 18 تومنه 

يعني شايسته سالاري تو مديريت كشور داره حرف اول رو ميزنه!
-----------------------------------------------------

 مجيدلو نوشت: اطلاعيه بانك مركزي فروردين 97: ميزان ارز 
قابل نگهداري توسط هر شخص حداكثر 10هزار يورو يا معادل آن 
به ساير ارزها بوده و در صورت كشف ميزان بيش از آن در اختيار هر 
شخص، براساس قانون برخورد خواهد ش��د. طبيعتاً با كشف 200 
هزار يورو در خانه نماينده مجلس بايد مثل قاچاقچي ارز با ايش��ان 

برخورد كرد. 
-----------------------------------------------------

 كوشيار گيلاني با انتش�ار اين عکس نوشت: »همانا كه آرمان 
ما، تحقق بخش��يدن عدالت در كره زمين و س��تاندن حق مظلومان و 
ستمديدگان عالم مي باشد« طرحي جديد و زيبا از شهيد مدافع حرم 
حامد كوچك زاده هم��راه با جمله اي از وصيتنامه اين ش��هيد و فعال 

فرهنگي گيلاني روي ديوار داخلي ساختمان لانه جاسوسي.
-----------------------------------------------------

 مهديار س�عيديان ب�ا انتش�ار اين عک�س نوش�ت: تجويز 
بي رويه»آنتي بيوتيك ها« توس��ط برخي از پزش��كان و مهم تر از آن 
»فروش بدون نسخه« اين داروها در داروخانه ها شايع ترين علت هاي 
ايجاد »مقاومت آنتي بيوتيكي« در ايران اس��ت . در مورد اول »بررسي 
نسخ پزشكان« تا حدي كمك كننده بوده، اما اراده اي قاطع براي نظارت 

بر داروخانه ها وجود ندارد. 
-----------------------------------------------------

 مها با انتشاراين عکس خبر داد:  شهردار اردبيل دستور داده است 
در كنار تابلوي شهدا مشخصاتي از شهيد را هم ذكر كنند. 

کبري فرشچي

 عل��ي اللهيار تركمن مع��اون برنامه ريزي و توس��عه منابع وزارت 
آموزش و پرورش درباره امكام توزيع ش��ير در م��دارس اظهار كرد: 
ش��ير مدارس با وجود آنكه در قانون بودجه رديف دارد ولي هنوز به 

ما ابلاغ نشده است. 
 وزير بهداشت در نامه اي خطاب به معاون آموزشي وزارت بهداشت 

خواستار افزايش ظرفيت موجود در دانشگاه هاي علوم پزشكي شد. 
 معاون برنامه ريزي آموزشي و توانبخشي سازمان آموزش و پرورش 
استثنايي كشور گفت: در حال حاضر 15 هزار دانش آموز داراي آسيب  

شنوايي در مدارس ويژه و عادي كشور تحصيل مي كنند. 

اجراي طرح »بازپيوند خانواده«
 براي گمشدگان ناتوان در اربعين

رئيس سازمان داوطلبان هلال احمر از اجراي طرح »بازپيوند خانواده« 
به منظور شناسايي و انتقال محجورين در اربعين 98 خبر داد. محمد 
نصيري گفته است كساني كه در جريان اين سفر از آشنايان خود جدا و يا 
گم مي شوند، مي توانند با مراجعه به ستاد مفقودين و سپس كنسولگري، 
مراحل بازگش��ت خود را انجام دهند. وي تصريح كرد: ستاد مستقر در 
كربلا در كنار كنسولگري و نزديك حرم است؛ افراد ناتوان گمشده نيز با 
مراجعه به اين مراكز به كنسولگري، ستاد مفقودين و در صورت نياز به 

مراكز درماني منتقل شده و از آنجا به كشور بازگردانده مي شوند. 
-----------------------------------------------------

 استقرار 4 بالگرد براي امدادرساني 
رئيس س��ازمان امداد و نجات جمعيت هلال احمر از استقرار چهار فروند 
بالگرد براي امدادرس��اني به زائران اربعين حس��يني )ع( در نزديك ترين 
پايگاه هاي امداد هوايي ب��ه قرارگاه هاي مرزي اين س��ازمان در مرزهاي 
خروجي مهران، شلمچه، چذابه و خسروي خبر داد. مرتضي سليمي افزود: 
اين تعداد بالگرد امدادي توانايي انجام عمليات پرواز در حوزه هاي مختلف 
امداد و كمك رساني، خدمات هوايي، س��رويس هاي اضطراري پزشكي و 
مأموريت  هاي تجسس و نجات را دارند. وي در پاسخ به اين سؤال كه وظيفه 
چهار قرارگاه مرزي هلال احمر در مرزهاي خروجي مهران، شلمچه، چذابه 
و خسروي چيست، گفت: وظيفه اين قرارگاه ها انجام عمليات امداد و نجات 
و حوادث پيش بيني نشده، كمك به انتقال مصدومين حوادث احتمالي، 
اسكان و تغذيه اضطراري و امدادرساني به هنگام در زمان اضطرار و آمادگي 
براي حوادث احتمالي براي زائران ايراني در داخل خاك عراق هنگام حضور 

و شركت در راهپيمايي بزرگ اربعين حسيني در سال 98 خواهد بود. 
-----------------------------------------------------

ارائه كارت موقت زيارتي به زائران 
سردار اشتري فرمانده نيروي انتظامي كشور درباره تمهيدات نيروي 
انتظامي براي مراسم اربعين گفت: 30هزار نفر در مرزهاي چهارگانه 
مستقر شده اند و به دليل تراكم و مراجعه زياد به مركز گذرنامه، كارت 
موقت زيارتي كه به تأييد مسئولان وزارت امور خارجه و وزارت كشور 
عراق رسيده را آماده خواهيم كرد تا تسريع بيشتري داشته باشيم. وي 
درباره موافقت مسئولان عراقي با به كارگيري كارت موقت زيارتي گفت: 

تفاهمنامه قبلًا امضا شده و طرف عراقي آن را تأييد كرده است. 
-----------------------------------------------------
توزيع روزانه 20 هزار پرس غذا در نجف

استانداري تهران با راه اندازي آشپزخانه در شهر نجف روزانه 20 هزار غذا 
توزيع مي كند. حميدرضا گودرزي معاون امنيتي، انتظامي استانداري 
تهران در سومين جلسه ش��وراي اداري اس��تان تهران اظهار داشت: 
اقدامات لازم در خصوص پياده روي مراسم اربعين از سوي استان تهران 
انجام شده است. ساماندهي پاركينگ طبقاتي با فرمانداري شميرانات 
است و در مرز نيز آشپزخانه هايي درنظر گرفته شده كه حدود 20 هزار 
غذا را روزانه توزيع مي كنند و همين طور در صحن حضرت زهرا)س( 
نيز براساس بازديد استاندار، امس��ال شش آشپزخانه داير مي شود كه 
روزانه 17 هزار غذا را توزي��ع خواهيم كرد. گ��ودرزي افزود: در پيك 

جمعيتي 85 هزار غذا در بين زائران توزيع خواهد شد. 
-----------------------------------------------------

ثبت نام اتباع خارجي تا 17 مهر
منصور حاجي مدي��ركل اتباع و مهاجران خارجي اس��تانداري تهران 
گفت: اتباع خارجي تا 17مهر مهلت دارند تا نسبت به ثبت نام لازم براي 

خروج از كشور و حضور در پياده روي اربعين اقدام كنند. 

عليرضا سزاوار
  گزارش  یک

۹۵7هزار يورو
 براي خريد نمونه سلول بنيادي خارجي
هر نفر مي تواند با اهداي سلول هاي بنيادي و شباهت

ژنتيکي با يك بيمار، جان يك بيمار را نجات دهد
 زهرا چيذري 

سلول هاي بنيادي اكسير شفابخشي است كه خدا در وجود ما انسان ها قرار 
داده و مي تواند به درمان بس��ياري از بيماري هاي سخت و صعب العلاجي 
همچون انواعي از س��رطان ها كمك كن��د. از همه مهم ت��ر اينكه اغلب ما 
مي توانيم اهداكننده سلول هاي بنيادي باشيم و جان بيماري را نجات دهيم. 
به خصوص اينكه طي سال هاي 91 تا 97، 957 هزار يورو براي بيماراني كه 
نمونه مشابه سلول هاي بنيادي آنها در كشور نبوده و از خارج از كشور نمونه 
برايشان وارد شده است، هزينه شده است؛ در حالي كه اگر نمونه را در داخل 
داشته باشيم، هزينه درمان اين بيماري ها  بسيار كاهش مي يابد و از خروج 
ارز نيز جلوگيري مي شود.  آرزو صياد، دبير شوراي ملي توسعه و نظارت بر 
مراكز پذيره نويسي سلول هاي بنيادي خون ساز و بانك خون بند ناف وزارت 
بهداشت در همايش بزرگداشت روزجهاني اهداكنندگان سلول هاي بنيادي، 
با بيان اين مطلب افزود: هر يك نفر مي تواند با اهداي سلول هاي بنيادي و 
شباهت ژنتيكي با يك بيمار، جان يك بيمار را نجات دهد.  وي گفت: 55 
هزار بزرگسال عضو شبكه ملي اهداي سلول هاي بنيادي هستند و 8 هزار و 
۶00 نمونه بند ناف نيز در اين شبكه ثبت شده  و همچنين در كل كشور ۶3 

هزار دهنده داوطلب اهداي سلول هاي بنيادي داريم. 
 75 درصد دريافت سلول هاي بنيادي از غيرخويشاوندان 

دبير شوراي ملي توسعه و نظارت بر مراكز پذيره نويسي سلول هاي بنيادي 
وزارت بهداشت با بيان اينكه متوسط سالانه ابتلا به بدخيمي هاي خوني 
در كشور 4 هزار و 752نفر است، گفت: يك سوم اين بيماران يعني هزار 
و 500 نفر نيازمند اهداي سلول هاي بنيادي هستند و كمتر از 25 درصد 
اين افراد در خانواده دهنده سازگار دارند و 75 درصدشان دهنده خويشاوند 
نداشته و نيازمند اهداي س��لول هاي بنيادي از سوي افراد غيرخويشاوند 
هستند.  در اين همايش وزير بهداشت نيز با اشاره به راه اندازي شبكه ملي 
اهداكنندگان سلول هاي بنيادي در كشور افزود: اين بانك فقط در پيوند 
مغز استخوان به ما كمك نمي  كند بلكه به ما كمك مي  كند تا بسياري از 
گره هاي نظام سلامت را بگشاييم. ما امروز نمي دانيم كه كدام بيماري ها 
در كشور با كدام HLA ارتباط دارند؛ اين بانك در يافتن پاسخ به ما كمك 
خواهد كرد. همچنين اين بانك به ما كمك مي كند كه پاس��خ دهندگان 
درست به داروهاي گرانقيمت را بشناسيم.  در اين همايش با حضور وزير 

بهداشت، از اهداكنندگان سلول هاي بنيادي تقدير شد. 


